
Aan:      Commissie natuur, landbouw en gezondheid,
             Provinciale Staten Noord-Holland

Van:      Natuurmonumenten, Landschap Noord-Holland, Staatsbosbeheer

Betreft:  Beheer (zomer)ganzen en faunaschade

Geachte commissieleden,

Op 24 augustus bespreekt u onder agendapunt 6.d.1 de brief van GS over ganzen en 
faunaschade.

Natuurmonumenten, Staatsbosbeheer en Landschap Noord-Holland zijn 
vertegenwoordigd in het bestuur van de Faunabeheereenheid (FBE). Wij 
onderschrijven dan ook de brief van de FBE welke onder agendapunt 6.d.3 is 
opgenomen. Ook de inhoud van de brief van de LTO (6.d.7) kunnen we grotendeels 
volgen. Het lijkt ons niet terecht om de eigen bijdrage voor agrariërs te verhogen naar
20%, terwijl de afgesproken streefgetallen nog niet zijn behaald.

Onze organisaties willen benadrukken dat de schade voornamelijk wordt veroorzaakt 
door zomerganzen. Het gaat hier deels om ontsnapte ganzen uit o.a. collecties van 
particulieren, welke momenteel jaarrond in grote aantallen voorkomen. Ook in 
natuurgebieden ontstaan hierdoor negatieve effecten, zoals overbegrazing van 
rietvelden en weidevogelgraslanden. 

Om deze reden staan wij positief tegenover de nieuwe mogelijkheden om jaarrond 
verblijvende ganzen beter te beheren, zoals opgenomen in de brief van GS. In de 
praktijk is het wegvangen van ruiende ganzen in juni en juli de meest effectieve, en 
minst dieronvriendelijke, methode om de aantallen terug te brengen. 

Door bijvoorbeeld een tweede vangteam te financieren, is het mogelijk om deze 
methode meer toe te passen. Daarnaast kan inzet van professionele, betaalde 
faunabeheerders noodzakelijk zijn om aantalsregulatie langs bijvoorbeeld 
(spoor)wegen uit te kunnen voeren. 

Een van de grootste obstakels voor het uitvoeren van faunabeheer is momenteel de 
vergunningverlening in Natura-2000 gebieden. Wij staan dan ook positief tegenover 
het voornemen om ganzenbeheer als “bestaand gebruik” in de beheerplannen op te 
nemen, uiteraard onder voorwaarden. Het gaat echter nog een aantal jaren duren 
voordat alle beheerplannen zijn herzien. 

Wij willen dan ook vragen om nu al een aanvullende toetsing van ganzenbeheer in 
natura-2000 gebieden uit te voeren, waardoor bijvoorbeeld legselbeheer of vangacties
beter mogelijk wordt gemaakt. Rijkswaterstaat heeft voor de gebieden waarvoor zij 
het beheerplan schrijft een dergelijke toetsing al uitgevoerd. Indien ook de gebieden 
waar de provincie verantwoordelijk voor is alsnog worden “getoetst”, is het hopelijk 
mogelijk om het faunabeheer in natuurgebieden snel te verbeteren. 

Onze organisaties staan positief tegenover het besluit van GS om de huidige 
winterrust ongewijzigd voort te zetten. In de winter bezoeken trekganzen uit 
bijvoorbeeld Siberië onze provincie. De schade welke door deze ganzen wordt 
veroorzaakt is in vergelijking met de schade welke ontstaat door zomerganzen gering.



 Wij willen er dan ook voor pleiten om alle energie te richten op het intensiveren van 
het beheer van zomerganzen, en dan met name door meer en gerichtere vangacties 
uit te voeren. Daarnaast kan een tussentijdse toetsing van het ganzenbeheer de 
bestaande ongewenste belemmeringen in Natura-2000 gebieden hopelijk wegnemen. 

Het openen van de discussie over winterrust zorgt voor veel extra (maatschappelijke) 
onrust, welke naar onze mening niet ten goede gaat komen aan de gezamenlijke 
inspanningen om de aantallen jaarrond verblijvende ganzen terug te brengen naar de 
afgesproken streefgetallen.

Met vriendelijke groet,

mede namens Landschap Noord-Holland en Staatsbosbeheer,

Willem Hellevoort

Provinciaal ambassadeur Noord-Holland,
Vereniging Natuurmonumenten

Voor meer informatie kunt u contact opnemen met Martijn de Jong, 
m.dejong@natuurmonumenten.nl, tel: 06-52323874

mailto:m.dejong@natuurmonumenten.nl

